
تهيه كتاب اينترنتي در نظامي معيوب!3
با فرارسيدن ماه مهر و به رغم گذشت زماني بالغ بر دو هفته از بازگشايي 
مدارس برخي مناطق پايتخت هنوز اندر خم اموراتي هستند كه بايد در 

روزهاي آغازين مدارس انجام و رفع و رجوع مي شد! 
گرچه اي��ن رويه در دهه هاي گذش��ته و قبل از تغيير نظام آموزش��ي 
نيز وجود داش��ت ام��ا در عصري ك��ه مس��ئولان و مدي��ران يكي از 
استراتژيك ترين وزارتخانه هاي كشور )وزارت آموزش و پرورش(، ادعاي 
تغيير و استحاله نظام آموزشي از نظام موجود به نظامي به روز را دارند، 
ديگر چنين رويكرد و عملكردي كه موجبات آش��فتگي و سر درگمي 

دانش آموزان را به هر بهانه اي فراهم آورد، پذيرفته نيست. 
دليلي كه مي توان بر مدعاي س��ر درگمي دانش آموزان يا اهمال كاري 
اولياي مدارس يا م��دارج بالاتر از آنان اقامه ك��رد، مقوله توزيع كتب 
درسي در ميان دانش آموزان اس��ت كه هنوز بسامان و مختومه نشده 
است و باوجودي كه دومين هفته از آغاز سال تحصيلي در حال سپري 
شدن است،  برخي دانش آموزان و اولياي آنان در راهرو هاي مدارس و 
در راستاي تهيه كتب درسي فرزندان شان سرگردانند و اين سرگرداني 
ريشه در تحولي ديگر دارد، كه بايد از آن به تحولي دردسر ساز نام برد! 
تحولي كه امس��ال براي اولين بار در نظام آموزشي كشور بنيان نهاده  
شد و بر اساس آن قرار شد كه دريافت كتب درس��ي در تهران و دوره 
پيش دانشگاهي در شهرس��تان ها از طريق ثبت نام صورت بپذيرد. لذا 
اولياي دانش آموزان ملزم شدند براي تهيه كتب درسي، مبلغ مربوط 
به پايه ها و مقاطع تحصيلي فرزندانش��ان را به شماره حسابي كه ارائه 
شده بود، واريز نمايند و شاخص هاي فيش واريزي را در پايگاه اينترنتي 
فروش و توزيع مواد آموزشي ثبت نمايند و تا قبل از 15 شهريورماه به 

مدارس مربوطه تحويل نمايند. 
اين رويه به هر صورت ممكن توسط اوليا انجام شده، در حالي كه مشكل 
اصلي در زمان تحويل كتب درس��ي بروز كرده است. به اين صورت كه 
بنا به پيگيري هاي خبرنگار »جوان« هنوز هم با گذشت زماني حدود 
دوهفته در برخي از مدارس شهرري و شهر جديد پرديس برخي از اوليا 
در مقابل مدارس و ادارات آم��وزش و پرورش در حال پيگيري امورات 

مربوط به تحويل كتاب هاي درسي فرزندان شان هستند. 
با اين احوال به نظر مي رس��د ك��ه اين تحول هم مانن��د جريان بحث 
برانگيز و پرحاش��يه تغيير نظام آموزشي كشور، تحولي بدون مطالعه، 
دم دستي و سليقه اي است، چراكه در هر ملك و مملكتي زماني طرحي 
نو جايگزين طرح ماقبل خود مي شود كه از هر سو متضمن صرفه جويي 
در وقت، انرژي، سرمايه و رفاه و آس��ايش جماعتي باشد كه به عنوان 
مخاطب و ارباب رجوع با آن طرح حشر و نشر دارند. اين در حالي است 
كه در گذشته خود دانش آموزان با پرداخت هزينه، بالفوركتب درسي را 
دريافت مي كردند و اين روش به اصطلاح قديمي نه هزينه اي بر بودجه 
خانواده ها تحميل مي كرد، نه وقت و انرژي كس��ي را هدر مي داد و نه 
مزاحمتي براي برخي از اوليا فراهم مي كرد كه ب��ه حال مجبورند در 
كوچه و خيابان به دنبال كافي نت ه��ا بگردند و با عجز و التماس در پي 

حل مشكل خود باشند! 
از سوي ديگر شيوه قديمي تهيه كتب، كوچك ترين مشغله اي بركارهاي 

عديده اولياي مدارس اضافه نمي كرد! 
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وجود پيكر عزيزانمان را مديون نهيب مقتدرانه رهبريم

امس�ال64هزارزائرايرانيبرايانجاممناسك
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هزارزائركهازكش�ورهايمختلفدرقربانگاه
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بيكفايتيمسئولانسعوديبهلقاءاللهپيوستند.
پس از اين واقعه تلخ دولت عربس��تان بسيار تلاش 
كرد تا به ه��ر نحو ممك��ن سر پوش��ي روي تمام 
بي لياقتي هاي��ش بگذارد تا بي��ش از پيش موجب 
بي آبرويي اش نش��ود اما مقاومت هاي اي��ران و به 
خص��وص بيانات محك��م مقام معظ��م رهبري در 
مورد كارشكني هاي س��عودي ها موجب شد صبح 
روز گذش��ته پيكر 104 زائر ايران��ي قرباني فاجعه 
منا به كش��ور برگردد و با حضور رؤس��اي سه قوه 
در فرودگاه مهرآباد تهران مراس��م استقبال از آنها 
برگزار شد تا امروز صبح و از دانشگاه تهران مراسم 
تشييع جان باختگان برگزار شود. وزير بهداشت هم 
از بازگش��ت 150 پيكر ديگر )در شب( و همچنين 
رس��يدن تمام قربانيان اين واقعه دلخراش تا آخر 
هفته به خاك ايران خبر داده بود.  پس از بيانات مقام 
معظم رهبري در روز چهارشنبه گذشته كه از يك 
واكنش سخت و خشن در برابر ادامه كارشكني هاي 
سعودي ها خبر مي داد به يكباره گفتمان و ادبيات 
مقامات عربستاني به صورت كاملًا مشهودي تغيير 
كرد.  آنها ك��ه تا چند روز قبل از اي��ن بيانات حتي 
اجازه پرواز مستقيم مسئولان ايراني به كشورشان 
را نمي دادند، متوجه شدند حالا 70 ميليون ايراني 
منتظر يك اشاره از طرف مقتدايشان هستند تا تمام 

بغض هاي نهفته در گلوي شان را بيرون بريزند. 
رهبر معظم انقلاب در س��خناني تش��كيل كميته 

حقيقت ياب با حضور كش��ورهاي اسلامي از جمله 
ايران براي بررس��ي فاجعه منا را لازم دانس��تند و 
گفتند: »اندك بي احترامي به دهها هزار نفر از حجاج 
ايراني در مكه و مدينه و عمل نكردن به وظايف براي 
انتقال ابدان مطهر، عكس العمل سخت و خشن ايران 

را در پي خواهد داشت.«
پ��س از ورود اولين كاروان قرباني��ان فاجعه منا به 
كشور، صبح روز گذشته مراس��م استقبال رسمي 
از پيك��ر 104 نف��ر از حجاج جان باخت��ه با حضور 
حجت الاسلام حس��ن روحاني رئيس جمهور، علي 
لاريجاني رئيس مجلس ش��وراي اسلامي، آيت الله 
صادق آملي لاريجاني رئيس ق��وه قضائيه، حجت 
الاسلام محمدي گلپايگاني رئيس دفتر مقام معظم 
رهبري و ديگر مقامات كشوري و لشكري در فرودگاه 

مهرآباد انجام شد. 
  مديوننهيبمقتدرانهرهبريم

»اگر امروز پيكر اي��ن عزي��زان را در بين خودمان 
داريم، مديون نهيب مقتدرانه رهبر انقلاب هستيم 
و ملت ما هميشه قدرش��ناس اين رهبري شجاع و 
مقتدر خواهد بود.« همچنين س��ردار محمدرضا 
نقدي، رئيس سازمان بسيج مس��تضعفين كه در 
حاشيه مراسم تشييع شهداي حج سخن مي گفت 
به كندي روند پيگيري فاجعه منا از سوي دستگاه 
ديپلماسي كشور اشاره كرد و با بيان اينكه اگر نهيب 
امام خامنه اي نبود امروز پيكر عزيزانمان را نداشتيم، 
تصريح كرد: »عدم پيگيري مناسب توسط دستگاه 
ديپلماسي كشور، كار را به جايي رسانده بود كه رژيم 
منحوس آل سعود حتي بعد از ايجاد چنين فاجعه 
بزرگي باز هم حاضر نشد پيكر پاك جان باختگان 

ما را برگرداند.«
وي در ادامه افزود: »از آنجايي كه سعودي ها به بهانه 

عدم شناسايي اجساد، پيكر تعدادي از جان باختگان 
را به ديگر كشورها تحويل نمي دهند، بسيج جامعه 
پزشكي كشور آمادگي كامل جهت اعزام تيم هاي 
خبره و تخصصي ژنتي��ك به عربس��تان را دارد تا 
تم��ام پيكره��ا را از طريق آزماي��ش  DNAبا هر 
مليتي شناس��ايي كنند.«  همچنين روز گذش��ته 
وزير بهداشت در بازگشت از سفر عربستان به كشور 
در همان فرودگاه مهرآباد اعلام كرد كه تا آخر اين 
هفته همه اجس��اد جان باختگان به كشور منتقل 
مي ش��ود و با توجه به اينكه هويت بعضي از اجساد 
ناشناخته است، مي بايست آزمايش هاي لازم روي 

آنها انجام شود. 
دكتر سيد حس��ن قاضي زاده هاش��مي با اشاره به 
اينكه امشب )شنبه ش��ب( نيز پيش بيني مي شود 
بيش از 150 پيكر از پيكره��اي جان باختگان وارد 
كشور ش��ود، تأكيد كرد: »از مس��ئولان سعودي 
خواسته ايم از دفن جان باختگان ايراني در اين كشور 

پرهيز كنند.«
  پيگيريامورتاورودآخرينزائر

گويي چند روز حضور وزير بهداش��ت در عربستان 
توانس��ت رايزني هايي را به همراه داشته باشد كه 
بر اساس آن حداقل وزير بهداشت عربستان بداند 
تا آخرين لحظه و حضور آخري��ن زائر ايراني در آن 

كشور بايد پاسخگو باشد. 
در همين راستا وزير بهداشت با اشاره به اينكه كارها 
را از تهران پيگيري مي كنم، گفت: »پيگيري هاي ما 
تا زماني كه آخرين نفر از زائران ايراني كه به عربستان 
عزيمت كرده اند بازگردند و اجس��اد جان باختگان 

تحويل شود، ادامه خواهد شد.«
هاشمي با بيان اينكه هويت اجساد مجهول الهويه 
در كشورمان شناسايي خواهد شد، به زمانبر بودن 

انجام آزمايش ه��اي لازم براي تش��خيص هويت 
جان باختگان مجهول الهويه در عربس��تان اش��اره 
كرد و گفت: »ما از مسئولان سعودي خواستيم كه 
كار شناسايي اجساد جان باختگان ايراني در داخل 
كشورمان انجام شود. به همين خاطر براي آن تعداد 
از اجسادي كه نياز به انجام آزمايش DNA داشته 

باشند، اين آزمايش در كشور انجام خواهد شد.«
البته در مقاب��ل حرف هاي وزير بهداش��ت، رئيس 
سازمان حج و زيارت از شناس��ايي ۳۸ نفر ديگر از 
مفقودين حادثه منا خبر داد و گفت: »بر اس��اس2 
ه��زار و 500 عك��س  جديدي ك��ه در اختي��ار ما 
گذاشته شده بيش از ۹0 درصد زائران جان باخته 

مجهول الهويه در مكه شناسايي خواهند شد.«
س��عيد اوحدي با اش��اره ب��ه انتق��ال 104 نفر از 
جان باختگان حادثه منا به كش��ور اف��زود: »تمام 
تلاشمان اين است كه هر چه سريع تر بتوانيم پيكر 
جان باختگان اين حادثه را به كشور منتقل كنيم، 
اما شناسايي و انجام تشريفات قانوني كمي زمانبر 
است و از بين 4 هزار و 500 جسد، بايد اين شناسايي 

را انجام دهيم كه كار ما را سخت كرده است.«
وي با اش��اره به اينكه البت��ه هماهنگي ها در حال 
حاضر بهتر ش��ده و اقدامات با س��رعت بيش��تري 
انجام مي ش��ود، گفت: »اميدواريم ام��روز بتوانيم 
تعدادي از اين جان باخت��گان را از طريق 2 هزار و 
500 عكس ديگر كه ديروز در اختيار ما گذاشتند، 
در سردخانه هاي جديد شناسايي كنيم.« بر اساس 
گزارش مس��ئولان و با توجه به اينك��ه بيش از ۹0 
درصد زائران ايراني كارت شناسايي همراه داشته اند، 
مي توان اميدوار بود اقدامات مربوط به شناس��ايي 
جان باختگان انج��ام و تعدادي نيز كه با مش��كل 
مواجه مي ش��وند، بر اس��اس تفاهمي كه با وزارت 
بهداشت عربستان منعقد ش��ده براي شناسايي به 

تهران منتقل شوند
  قرارماندانشگاهتهران

مدير عامل سازمان بهش��ت زهرا)س( با بيان اينكه 
اين سازمان آمادگي صد در صدي جهت همدردي 
با بازماندگان و داغداران جان باختگان منا را دارد، 
گفت: »بنابر فرموده مق��ام معظم رهبري و آخرين 
هماهنگي هاي انجام شده، پيكرهاي مطهر افرادي 
كه ساكن شهر تهران هستند در قطعه 50 شهداي 

بهشت زهرا)س( دفن خواهد شد.«
بر همين اساس شوراي هماهنگي تبليغات اسلامي، 
پس از اعلام رسمي هيئت دولت مبني بر اعلام زمان 
مراسم تشييع پيكر جان باختگان، با صدور اطلاعيه 
از ملت داغدار و عزادار و مردم شهيدپرور و سلحشور 
ايران اسلامي دعوت كرد تا امروز يك شنبه از ساعت 
۹:۳0 صبح از دانش��گاه تهران، با حضور حماسي، 
پرشور و گسترده خود پيكرهاي مطهر جان باختگان 
فاجعه منا را روي دس��تان خود، با آه و اشك و ماتم 
و قلوبي شكسته از اين داغ گران و مملو از خشم آل 

سعود تا ديار حق و ديدار رب كريم تشييع كنند. 
همچنين امروز مراسم گراميداشت آن جان باختگان، 
از س��وي مقام معظم رهب��ري »مدظله العالي« از 
ساعت 15:۳0 تا 17:۳0 در حسينيه امام خميني 
)ره( و همزمان در شبستان امام خميني )ره( حرم 
مطهر حضرت فاطمه معصومه )س( در شهر خون و 
قيام، قم و همزمان در سراسر كشور برگزار مي شود. 
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 نشس��ت خبري محس��ن بهرامي، رئيس سازمان 
فضايي كشور كه در تقسيم بندي هاي دولت يازدهم، 
سهم وزارت ارتباطات ش��ده، همزمان با آغاز هفته 
جهاني فضا در حالي برگزار ش��د كه اولين گزارش 
عملكرد دولتي در حوزه فضايي به شمار مي رود. بر 
همين مبنا انتظار مي رفت به اندازه دو سال و اندي 
عمر دولت يازدهم بازده علمي و فناورانه يا پيگيري 
پيشرفت هاي گذشته به چشم بيايد اما در گزارشي 
كه از سوي بهرامي به رسانه ها ارائه شد عملكرد به 
تعبير وي رسانه اي و هيجاني وجود نداشت كه هيچ! 
نمونه هايي از خارج شدن مسئله فضايي از فهرست 

اولويت هاي دولت نيز به چشم مي خورد. 
  پرتابماهوارهفقطبرايرسانههاهيجان

دارد
رئيس سازمان فضايي ايران در مورد آخرين وضعيت 
پرتاب ماهواره در كش��ور در پروژه هاي در دس��ت 
اجراي س��ازمان فضايي ايران گفت: امسال پرتاب 
ماهواره را در دس��تور كار نداريم و نمي توانيم تاريخ 

دقيقي براي پرتاب ماهواره در سال جاري بدهيم. 
وي ادامه داد: پرت��اب ماهواره نيازمن��د بازه زماني 
اس��ت و خيلي منظم نيس��ت، چراكه بايد علاوه بر 

ماهواره عوامل ديگري مانند پرتابگر نيز مش��خص 
شود و به همين دليل نمي توان برنامه دقيقي براي 

آن اعلام كرد. 
معاون وزير ارتباطات با بي��ان اينكه پرتاب ماهواره 
آنقدر كه براي رسانه ها هيجان دارد، براي ما هيجان 
ندارد، تصريح ك��رد: هر پروژه ماه��واره اي بيش از 
چهار سال زمان مي برد و نيازمند كار گسترده است 
و پرتاب هاي ماهواره حجم زي��ادي از فعاليت هاي 
س��ازمان فضاي��ي را تش��كيل نمي ده��د، چراكه 
فعاليت هاي اين سازمان بسيار گسترده است. با اين 
حال اميدواريم در سال آينده بتوانيم يك ماهواره در 

برنامه پرتاب داشته باشيم. 
  جلسهشورايعاليفضاييشايدوقتيديگر!

رئيس س��ازمان فضايي در خصوص عدم تش��كيل 
شوراي عالي فضايي كه طبق قانون مصوب بايد در 
سال دو بار برگزار ش��ود، نيز خاطرنشان كرد: طي 
دو س��ال اخير ش��وراي عالي فضايي تلاطم داشته 

و به دليل برخي مس��ائل تشكيل نش��ده است، اما 
با هماهنگي و هم��كاري با معاون علم��ي فناوري 
رئيس جمهور و حكمي كه ايش��ان ح��دود 10 روز 
گذشته براي دبيري شوراي عالي فضايي به اينجانب 
داده اند، فعاليت هاي دبيرخانه شوراي عالي فضايي 
آغاز شده است.  وي گفت: هم اكنون كارگروه هاي 
مش��خصي براي دبيرخانه ش��وراي عال��ي فضايي 
تشكيل و رؤساي اين كارگروه ها نيز مشخص شده اند 
و كميسيون راهبردي نيز تا هفته آينده فعاليت خود 
را آغاز خواهد كرد.  بهرامي گفت: اينكه طبق قانون 
هر سال دو بار جلسه ش��وراي عالي فضايي برگزار 
شود، كمي سخاوتمندانه اس��ت و سخت است كه 
سالانه دو بار هماهنگي براي برگزاري اين شورا كه با 
حضور رئيس جمهور بايد باشد، انجام شود، اما با اين 
حال تمامي تلاش اين است كه امسال يك جلسه از 

اين شورا را تشكيل دهيم. 
وي افزود: ماهواره مصباح كه سابقه طراحي و توليد 

آن به بيش از 10 س��ال پيش برمي گ��ردد، يكي از 
ماهواره هاي كارآمد جمهوري اس��لامي ايران است 
كه با همكاري شركت ايتاليايي طراحي و توليد شده 
است، اما اين ماهواره كه براي تست نهايي در ايتاليا 
قرار داشت به دليل مش��كلات تحريم امكان پرتاب 
نيافت و هم اكنون با كم��ك وزارت امور خارجه در 
حال مذاكره براي بازپس گيري اين ماهواره هستيم.  
رئيس سازمان فضايي ايران با اشاره به اينكه قرار بود 
ماهواره مصباح ابتدا توسط روس ها و سپس توسط 
هندي ها به فضا پرتاب شود، اضافه كرد: اما به دليل 
ش��رايط تحريم اين اتفاق نيفتاد و ماهواره مصباح 
تاكنون پرتاب نشده است، هم اكنون در حال مذاكره 
براي بازپس گيري در اين زمينه هستيم و نمي توان 
زمان قطعي براي آن داد، اما در صورت بازپس گيري 
اين ماهواره و آماده ش��دن نهايي، ب��راي پرتاب آن 
مذاكرات خود را به صورت مجدد با كشورهايي كه 
امكان پرتاب ماهواره را دارند مانند روسيه و هند پي 

خواهيم گرفت. 
  اعزامانسانبهفضادرحالتعليق!

رئيس سازمان فضايي ايران با تأكيد بر اينكه مطالبات 
رهبري در حوزه توسعه علم و فناوري بسيار آينده 
نگرانه است، توضيح داد: تكنولوژي در حال تحول 
و نوگرايي است و ما بايد تمامي تلاش خود را براي 

حضور در همه زمينه ها به كار گيريم. 
بهرامي با اش��اره به اينكه پروژه هاي بسياري را در 
دس��تور كار براي گس��ترش فعاليت هاي فضايي و 
كاربردي كردن آن در زندگي م��ردم داريم، اضافه 
كرد: يك��ي از پروژه هاي مهم در دس��تور كار پروژه 
اعزام انسان به فضا است، اما بايد اين پروژه بازطراحي 
شود.  معاون وزير ارتباطات در مورد آخرين وضعيت 
ماهواره ملي نيز اذعان ك��رد: در حال مذاكره با تيم 
فرانس��وي هس��تيم و براي به نتيجه رس��يدن اين 

مذاكرات و آغاز پروژه نمي توان زمان قطعي داد. 

  دكتر  محسن خليلي، قائم مقام انتظامي سازمان نظام پزشكي در مورد 
ميزان شكايات اعلام شده به سامانه 16۹0، از ابتداي كار اين سامانه تاكنون 
گفت: شكايتي كه به سامانه 16۹0 اعلام مي شود، صرفاً تعرفه اي نيست و 
مردم هرگونه مشكلي را كه در سيستم بهداشت و درمان كشور داشته باشند 

با اين سامانه در ميان گذاشته و اطلاع رساني مي كنند. 
  مدير اداره اشتغال س��تاد توانمندس��ازي زنان سرپرست خانوار تحت 
پوشش ش��هرداري تهران گفت: تا دو هفته آينده مركز آموزشي و ساخت 
زيورآلات در خيابان 17 ش��هريور راه اندازي مي ش��ود. الهه عطايي اظهار 
كرد: از طريق سامانه زنان سرپرست خانوار تحت پوشش شهرداري تهران، 
فرزندان زنان سرپرس��ت خانوار كه در رش��ته طراح��ي صنعتي تحصيل 

كرده اند، براي آموزش در مركز ساخت زيورآلات انتخاب شده اند. 
  معاون آموزش وزير بهداشت گفت: در صورت تحقق بسته ارتقاي 
نظام ارزيابي و آزمون هاي علوم پزش��كي، فرآيندهاي مركز سنجش 
آموزش علوم پزشكي كشور به روز رساني مي شود. باقر لاريجاني اظهار 
داشت: اين بسته ناظر به سياست هاي گسترش عدالت در آموزش عالي 
سلامت، نهادينه س��ازي اخلاق حرفه اي و ارتقاي منابع انساني بخش 

آموزش عالي سلامت است. 
  سامانه خريد و فروش سهام بازنشستگان نيروهاي مسلح راه اندازي 
شده است و بازنشستگان اين سازمان مي توانند نسبت به خريد يا فروش 
سهام خود اقدام كنند. سرتيپ دوم پاسدار محمدرضا گودرزي درباره 
ارائه خدمات اين س��ازمان به جامعه هدف خود اظهار داشت: سازمان 
تأمين اجتماعي نيروهاي مسلح، تمامي پرس��نل  شاغل و بازنشسته 
نيروهاي مسلح را همراه با خانواده هاي آنها تحت پوشش دارد. همچنين 
با سازمان اتكا قراردادي منعقد شده است كه با استفاده از فروشگاه هاي 
زنجيره اي اتكا، شاغلين نيروهاي مسلح با 15 درصد و بازنشستگان با 

25 درصد تخفيف، اقلام خود را خريداري كنند. 
  دندانپزشكان معتقدند براي معاينه دندان كودكان بايد از سن شش 
ماهگي اقدام شود و مادر با رويش اولين دندان كودك در صدد مراقبت 
از آن برآيد. همچنين والدين بايد تا س��ه سالگي از دندان هاي كودك 
مراقبت كنند. طبق آمار كودكان زير سه سال در طول اين مدت به طور 
متوسط حدود 1۳ بار به پزش��ك عمومي يا متخصص اطفال مراجعه 

مي كنند اما براي ويزيت نزد دندانپزشك نمي روند. 

علي خدايي بيجاري 

امسالپرتابماهوارهنداريم
ايرانباحداقلسهماز»اكتشاف«واردهفتهجهانيفضاشد

نفيسه ابراهيم زاده انتظام 
   گزارش 2

ارائهتوليداتفرهنگيدرنمايشگاهعطرسيب
 پخش اذان در 3 نوبت 
در 2700 نقطه پايتخت 

با اجراي طرح نذر فرهنگي پخش اذان در ته��ران در 2هزار و 700  
نقطه اذان پخش خواهد شد و در ۸00 نقطه از اين نقاط نيز در صورت 
نياز و در صورت بروز بحران تمهيداتي انديشيده شده است كه صدا و 

اعلان هاي عمومي به مردم اطلاع رساني مي شود. 
حجت الاسلام ميثم امرودي، معاون فرهنگي و اجتماعي شهرداري 
تهران با بيان اينكه در س��ه نوبت در اين نقاط اذان پخش مي شود، 
افزود: 10 نوع صوت براي پخش اذان انتخاب شده و مردم مي توانند 

براي نذر اذان خود به معاونت فرهنگي مراجعه كنند. 
 وي در توضيح چگونگي انج��ام نذر اذان گفت: م��ردم مي توانند با 
مراجعه به معاونت فرهنگي، اعلام كنند كه علاقه مند هس��تند اذان 
از منزل، اداره يا برج مسكوني ش��ان پخش ش��ود كه پ��س از اعلام 
آمادگي، كارشناس��ان براي بررس��ي اين موضوع به محل موردنظر 
مراجعه مي كنند و پس از تأييد ش��رايط و مقررات، اذان از آن نقطه 

پخش مي شود. 
وي با بيان اينكه در نمايشگاه عطر سيب سعي شده است محصولات 
مصرفي در اين نمايشگاه دانش بنيان باشد، گفت: در اين نمايشگاه 
به محصولات محتوايي آثار نيز توجه شده است و استادان برجسته 
با بررس��ي دقيق محتواي محصولات فرهنگي نسبت به كنترل آنها 
اقدام كرده اند و برهمين اساس آثار فاخر درجه يك در اين نمايشگاه 

عرضه مي شود. 
  راهاندازيسايتمجازيزيارتعتبات

وي همچنين از فعاليت س��ايت عقيق براي رصد فعاليت هيئت ها و 
حس��ينيه ها خبر داد و تصريح كرد: در اين سايت برنامه هيئت ها به 
همراه نام مداح قيد خواهد شد تا علاقه مندان بتوانند از برنامه هاي 

مداح مورد علاقه خود استفاده كنند. 
 معاون فرهنگي و اجتماعي ش��هرداري ته��ران همچنين از زيارت 
مجازي عتبات خبر داد و گفت: 21 هزار مسجد، تكيه و هيئت سال 
گذشته از خدمات نمايش��گاه عطر سيب بهره مند ش��دند و به نظر 
مي رسد در نمايشگاه عطر سيب امسال، رقم بهره مندي هيئت ها از 

اين نمايشگاه افزايش يابد. 
  توليداتفرهنگيبراي21هزارهيئتوحسينيه

در همين راستا شهردار تهران در خصوص ارائه خدمات و امكانات به 
هيئت هاي مذهبي گفت: در نمايشگاه عطر سيب همه هيئت هايي 
كه مورد تأييد مراجع قانوني هس��تند، خدم��ات دريافت مي كنند. 
ضمن اينكه معمولاً در اين نمايش��گاه با هيئت ه��اي محلات كه با 
همكاري نيروي انتظامي و رعايت مسائل ايمني خيمه برپا مي كنند، 

هم همكاري مي كنيم.  
محمدباقر قاليباف، در حاشيه مراسم افتتاحيه سيزدهمين نمايشگاه 
عطر سيب كه در محل بوستان ولايت تهران برگزار شد، تصريح كرد: 
در اين نمايشگاه با همكاري همه صنوف، اجناس با قيمت هاي بسيار 

ارزان در اختيار هيئت هاي مذهبي قرار مي گيرد.
 در اين نمايشگاه ش��هرداري براي هر هيئت بين ۳00 تا 500 هزار 
تومان بن و امكانات در اختيار مي گذارد و بقيه موارد مورد نياز نيز از 

طريق كمك هاي مردمي انجام مي شود. 

ايران به دنبال تسخير بازار نانوي جهان
دبيرس�تادويژهتوس�عهفن�اورينان�وازبرگزاريهش�تمين
جش�نوارهفن�اورينان�وازس�يزدهمت�اش�انزدهممهرم�اه
خب�ردادوعن�وانك�ردميتواني�مدرعرص�هجهان�ي،
ب�ازارنان�ويكش�ورهايديگرراب�هخ�وداختص�اصدهيم.
روز گذشته سعيد سركار در نشس��ت خبري با بيان اينكه ۳1 نمونه 
اوليه )پروتو تايپ( ك��ه از حد آزمايش��گاهي فرات��ر رفته اند در اين 
نمايشگاه حضور خواهند داش��ت، گفت: حضور نمونه هاي اوليه به 
منظور سرمايه گذاري توسط سرمايه گذاران حاضر در نمايشگاه است 
تا اين نمونه ها به اين وسيله به فاز توليد برسند. پروتو تايپ هايي كه 
در هشتمين جشنواره فناوري نانو حضور داش��ته اند، امسال توليد 

انبوه شده اند. 
سركار با بيان اينكه 1۳2 غرفه در هش��تمين جشنواره فناوري نانو 
وجود دارد، گفت: چهار غرفه مربوط ب��ه محصولات نانويي خارجي 
مي شود و 12۸ غرفه ايراني در اين نمايشگاه حضور دارند.  دبير ستاد 
ويژه توس��عه فناوري نانو با بيان اينكه در روز افتتاحيه از مراكز رشد 
برتر و محصولات نانويي برتر تقدير خواهيم كرد، گفت: اين مراسم با 
حضور نايب رئيس مجلس و معاون علمي و فناوري رياست جمهوري 

برگزار مي شود. 
 وي ادامه داد: در روز دوم نشس��تي با س��فراي 22 كش��ور خواهيم 
داشت كه اميدواريم در ادامه اين روند تفاهمنامه هايي منعقد شود.  
به گفته وي، حضور محصولات نانويي در هشتمين جشنواره نانو به 
منظور ارائه توانايي ايراني ها به سفرا و پيام همكاري در عرصه نانو به 
كشورهاي ديگر است.  دبير ستاد ويژه توسعه فناوري نانو تصريح كرد: 
ما مي توانيم در حوزه تربيت دانشجو در مقطع تحصيلات تكميلي از 
كشورهاي ديگر دعوت كنيم و كش��ورهاي ديگر براي گذراندن اين 

دوره ها به ايران اعزام شوند. 
وي افزود: علاوه بر تربيت دانش��جو، همكاري هاي پژوهشي، انتقال 
تكنولوژي به ايران، تعاملات تكنولوژي با كش��ورهاي پيشرفته و به 

صورت پاياپاي از ديگر اهداف ما در ستاد نانو به شمار مي رود. 

رئيسسازمانآموزشوپرورشاستثناييخبرداد

 توزيع تبلت رايگان 
در ميان دانش آموزان كم بينا

ت�ا 500 بتواني�م امس�ال ميكني�م پيشبين�ي
دهي�م. پوش�ش را نيمهبين�ا دانشآم�وز 600
مجيد قدمي، رئيس سازمان آموزش و پرورش استثنايي با عنوان كردن 
مطلب فوق درباره علت عدم توزيع تبلت ب��راي دانش آموزان كم بينا 
در برخي مدارس اظهار كرد: براي دانش آموزاني كه س��ال گذشته در 

مدارس استثنايي تحصيل كرده اند، تبلت توزيع شده است. 
وي افزود: اما امسال دانش آموزان جديدي وارد سيستم ما شده اند كه 

ممكن است تاكنون كتاب درشت خط خريداري كرده باشند. 
رئيس سازمان آموزش و پرورش استثنايي با بيان اينكه فهرستي براي 
خريد تبلت آماده ش��ده اس��ت، افزود: پس از خريداري، تبلت ها را در 

اختيار دانش آموزاني كه باقي مانده بودند، قرار مي دهيم. 
قدمي با اشاره به اينكه معمولاً يك سوم آس��يب ديدگان بينايي ما در 
مدارس، نيمه بينا هستند كه همان ها هم با يكديگر تفاوت دارند، عنوان 
كرد: در تبلت، فونت به راحتي قابل تنظيم اس��ت ام��ا در كتاب اندازه 

ميانگين را در نظر مي گيريم. 
وي با بيان اينكه هزينه كتاب هاي درشت خط براي دانش آموزان زير 
10 هزار تومان است، در حالي كه براي آموزش و پرورش بيش از 100 
هزار تومان هزينه دربر دارد، گفت: تبلت ها به صورت رايگان در اختيار 

دانش آموزان قرار مي گيرند.

بيژن يانچشمه 

محمدرضا هاديلو
   گزارش  يك

ورود ۱۸ هزار فارغ التحصيل دانشگاه 
فرهنگيان به آموزش و پرورش

سرپرس�تدانش�گاهفرهنگيانازورود1۸هزارفارغالتحصيل
اي�ندانش�گاهب�هآم�وزشوپ�رورشدرمه�ر۹5خب�رداد.
 محم��ود مهر محم��دي در پاس��خ به اين پرس��ش ك��ه »آي��ا احكام 
دانشجومعلمان ورودي س��ال ۹۳ صادر ش��ده«، به فارس گفت: صادر 
خواهد شد زيرا موافقت سازمان مديريت و برنامه ريزي گرفته شده است 
و احكام صادر مي شود.  وي در خصوص احكام دانشجو معلمان ورودي 
سال ۹4 دانشگاه فرهنگيان گفت: در همين توافق براي دانشجو معلمان 
ورودي س��ال ۹4 هم صحبت هايي انجام شده است تا از بدو ورود شاهد 
صدور احكام استخدامي آنها باشيم.  مهرمحمدي در خصوص اينكه به 
چه علت امسال فقط 5 هزار نفر از طريق كنكور سراسري وارد دانشگاه 
فرهنگيان مي شوند، خاطرنشان كرد: ظرفيت دانشگاه بيش از اين نيست.  
وي افزود: در كنار اين 5 هزار نفري كه از طريق كنكور جذب مي شوند، 5 
هزار نفر هم از طريق آزمون استخدامي جذب خواهند شد و اين دسته از 
افراد، دوره يك ساله را در دانشگاه فرهنگيان سپري مي كنند.  سرپرست 
دانشگاه فرهنگيان در پاسخ به اين پرسش كه »آيا امكان دارد براي سال 
آينده تعداد قابل توجهي فارغ التحصيل دانشگاه فرهنگيان داشته باشيم«، 
تصريح كرد: بله، زيرا سال آينده تعداد قابل توجهي فارغ التحصيل خواهيم 
داشت و ظرفيت هاي دانشگاه فرهنگيان اكنون تكميل است.  وي افزود: 
سال آينده نخستين دوره فارغ التحصيلان را خواهيم داشت كه حدود 
1۸ هزار دانشجو معلم از مهر ۹5 دوره هاي چهار ساله را تمام مي كنند و 

وارد آموزش و پرورش مي شوند. 


